

Secretariat of State Sector of General Affairs

Vatican, April 3, 2017

Fr. Superior General,

Having been informed of the celebration of the 33rd general chapter of the Augustinians of the Assumption, His Holiness, Pope Francis, sends warm greetings to all its participants and he assures them that he will be with them in spirit at this important moment for the Assumptionist mission in the world.

The theme that you have chosen for your chapter, “New Wine in Fresh Wineskins: So that Jesus Christ may be proclaimed to the men and women of our day,” touches upon one of the major concerns of the Holy Father. In his homily this past February 2, he underlined this in a special way, “All of us are aware of the multicultural transformation we are experiencing; no one doubts this. Hence, it is all the more important for consecrated men and women to be one with Jesus, in their lives and in the midst of these great changes. Our mission – in accordance with each particular charism – reminds us that we are called to be a leaven in this dough.” In this light, giving thanks to God for the work accomplished by the Assumptionists at the service of the Church’s mission to the world, the Pope invites you to renew your missionary commitment boldly and generously. He encourages you in a particular way to pursue your fraternal presence within the Catholic Church of the Byzantine rite in Bulgaria.

Faithful to the evangelical intuitions of Fr. Emmanuel d’Alzon, your founder, may you as well be *prophets*

so that wherever you are sent “no one can think that he or she is cut off from God’s closeness and the power of his tender love” (Apostolic Letter,

Misericordia et misera

, #21). With this hope the Pope asks of the Holy Spirit that he help you to make of your communities places of authentic brotherhood with “a prophetic and contemplative lifestyle, one capable of deep enjoyment free of the obsession with consumption” (Encyclical

Laudato Si

, #222), having a concern to be near those who are poor and small. So may your simple and joyful witness of fraternal life be able to contribute to making the call to the consecrated life

heard in the hearts of many young people.

In entrusting your general chapter to the Lord through the intercession of the Virgin Mary, so that your deliberations may bear the fruit of renewal for your mission, the Holy Father grants a special apostolic blessing to all the participants as well as to all of the members of your Congregation.

In conveying this message joyfully to you in the name of Pope Francis, I wish to assure you, Fr. Superior general, of my fraternal prayers that the celebration of your general chapter may take place in the best of conditions.

I remain yours sincerely in Christ,

Cardinal Pietro Parolin
Secretary of State of His Holiness



SECRÉTARIAT D'ÉTAT

SECTION
POUR LES AFFAIRES GÉNÉRALES
N. 342.162

Du Vatican, le 3 avril 2017

Monsieur le Supérieur général,

Informé de la célébration du 33^{ème} chapitre général de la Congrégation des Augustins de l'Assomption, Sa Sainteté le Pape François adresse son cordial salut à tous les participants et il les assure de sa proximité spirituelle en ce moment important pour la mission des Assomptionnistes dans le monde.

Le thème que vous avez retenu pour votre chapitre, « *A vin nouveau, outres neuves. Pour que le Christ parle aux hommes et aux femmes de ce temps* », rejoint l'une des grandes préoccupations du Saint-Père. Dans son homélie du 2 février dernier, il a notamment souligné « *l'importance que la personne consacrée soit insérée avec Jésus dans la vie, dans le cœur de ces grandes transformations [multiculturelles]. [Car] la mission – en conformité avec chaque charisme spécifique – est de nous rappeler que nous avons été invités à être levain de cette masse concrète* ». Dans cette perspective, rendant grâce à Dieu pour l'œuvre accomplie par les Assomptionnistes au service de la mission de l'Eglise dans le monde, le Pape vous invite à renouveler votre engagement missionnaire avec audace et générosité. Il vous encourage en particulier à poursuivre votre présence fraternelle auprès de l'Eglise catholique de rite byzantin en Bulgarie.

En fidélité aux intuitions évangéliques du Père Emmanuel d'Alzon, votre fondateur, soyez, vous aussi des prophètes pour que, là où vous êtes envoyés, « *personne ne puisse penser être étranger à la proximité de Dieu et à la puissance de sa tendresse* » (Lettre apostolique, *Misericordia et misera*, n.21). Avec cette espérance, le Pape demande à l'Esprit Saint de vous aider à faire de vos communautés des lieux de véritable fraternité au « *style de vie prophétique et contemplatif, capable [...] d'apprécier profondément les choses sans être obsédé par la consommation* » (Encyclique, *Laudato Si'*, n.222), en ayant le souci de vous faire proches des petits et des pauvres. Que votre témoignage simple et joyeux de vie fraternelle puisse ainsi contribuer à faire entendre l'appel à la vie consacrée dans le cœur de nombreux jeunes.

En confiant au Seigneur par l'intercession de la Vierge Marie votre chapitre général, afin que vos échanges portent des fruits de renouveau pour votre mission, le Saint-Père accorde une particulière bénédiction apostolique à tous les participants ainsi qu'à chacun des membres de votre congrégation.

En vous transmettant avec joie ce message au nom du Pape François, je vous assure, Monsieur le Supérieur général, de ma prière fraternelle, pour que la célébration de votre chapitre général se déroule dans les meilleures conditions, et de mon dévouement dans le Seigneur.

Cardinal Pietro Parolin
Secrétaire d'Etat de Sa Sainteté

Père Benoît GRIERE
Supérieur général des Augustins de l'Assomption
ROME